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            PROTOKÓŁ  Nr XXIX/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 czerwca 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1120.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 maja 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” i nagród za szczególne osiągnięcia uczniowskie 

uzyskane w roku szkolnym 2012/2013.     

5. Sprawozdanie z realizacji programu „Usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z 

terenu gminy Bobolice na lata 2007-2032” za rok 2012.  
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6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025; 

3) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2012 rok;  

4)  wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntów stanowiących własność Gminy 

Bobolice na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawierania umowy dzierżawy; 

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad jako 5 projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego 

w obrębie ewidencyjnym Kłanino.  

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 maja 2013 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* zostało zakończone postępowanie przetargowe na odbiór odpadów komunalnych, przetargi 

ogłaszane były na dwa zadania. Jedno zadanie dotyczyło świadczenia usług na odbiór 

odpadów komunalnych czyli stałych od właścicieli nieruchomości, a drugie zadanie to 

przetarg ogłoszony na wdrożenie i funkcjonowanie stacjonarnego punktu zbiórki odpadów 

PSZOK – jest to takie miejsce, gdzie mieszkańcy będą mogli przez cały rok każdego dnia 
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oddawać w to miejsce odpady wielkogabarytowe, szkodliwe, sprzęt elektroniczny. 

Czyli te wszystkie, które nie będą odbierane z posesji. Przetarg na zadanie dotyczące odbioru 

odpadów komunalnych ogłoszony został 22 kwietnia 2013 roku, termin składania ofert był do 

3 czerwca 2013 roku. W tym terminie do przetargu stanęły 2 firmy: firma PGK Koszalin oraz 

konsorcjum utworzone z 2 firm: Remondis i ECO-FIUK z Połczyna – Zdroju. Ostatecznie po 

analizie tych dwóch ofert gmina wybrała jako najbardziej korzystniejszą ofertę firmy PGK 

Koszalin. Firma PGK zaoferowała cenę tańszą niż firma Remondis za odbiór od jednego 

mieszkańca o 26 groszy. 21 czerwca 2013 roku została podpisana umowa z firmą PGK 

Koszalin, jest to firma, która będzie odbierała odpady z terenu całej gminy. Umowa została 

podpisana na 1 rok, czyli od 1 lipca 2013 roku do 30 czerwca 2014 roku. Jeśli chodzi o 

kwestię wyposażenia i obsługi PSZOK to wpłynęła 1 oferta firmy Remondis i ECO-FIUK, ale 

firma nie została wybrana w przetargu do odbioru śmieci w związku z tycz firma wycofała się 

i nie przystąpiła do podpisania umowy na obsługę PSZOK-u. Gmina unieważniła przetarg i 

został ogłoszony nowy. Obecnie czekamy na rozstrzygnięcie przetargu. Ostateczne stawka 

opłaty śmieciowej wynosi tyle jak było przewidywane czyli 10zł/mieszkańca za selektywną 

zbiórkę, a 15 zł/mieszkańca za odpady zmieszane miesięcznie. Termin wnoszenia opłat jest  

miesięczny, czyli za miesiąc lipiec do 16 sierpnia 2013 roku. Każdemu właścicielowi 

nieruchomości nadany będzie indywidualny numer kąta bankowego, na który będzie można 

wnosić opłatę, informacja o numerze kąta będzie wysłana pocztą do każdego mieszkańca. 

Osoby, które będą chciały mieć wydrukowaną książeczkę opłat będą mogły wystąpić z taką 

prośbą do urzędu, koszt książeczki 2 zł brutto. Mieszkańcy otrzymają także instrukcję 

segregacji odpadów i każda posesja otrzyma kody kreskowe, które pozwolą na 

identyfikowanie nieruchomości, z której odpady pochodzą; 

* 5 czerwca 2013 roku Pani Burmistrz wspólnie z Panią Wiceburmistrz uczestniczyły w 

jubileuszu 20 – lecia Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej; 

* 8 czerwca 2013 roku na placu rekreacyjnym w Bobolicach odbyła się impreza dla dzieci z 

okazji Dnia Dziecka pod nazwą „Gminne spotkania integracyjne”; 

* 10 czerwca 2013 roku Pani Burmistrz wspólnie z Panią Wiceburmistrz uczestniczyły w VII 

Walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia Drogi S-11, które odbyło się w Koszalinie. Do 

programu budowy dróg na lata 2014-2020 zostały wpisane oba skrzyżowania w Bobolicach 

pod pozycją 500. Czas oczekiwania może być długi, ale samo wpisanie do programu należy 

uznać za sukces, samo to, że zadanie zostało uznane za ważne w tym programie; 

* 11 czerwca 2013 roku odbył się Dzień Dawcy Szpiku w Bobolicach, w tym dniu 

zarejestrowano 159 nowych dawców. Akcja spotkała się z dużym docenieniem mieszkańców 

gminy Bobolice; 
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* trwają prace nad przetargiem na siłownię zewnętrzną przy placu na ul. Dworcowej 

jako poszerzenie dotychczasowej bazy sportowo-rekreacyjnej. Na realizację tego zadania 

wyznaczona była kwoty 86,735 tyś zł, wpłynęła oferta droższa niż środki zaplanowane w 

budżecie, w związku z tym będą wyłączone niektóre elementy z oferty, którą złożyła firma. 

Tak, żeby ten plac powstał, a niektóre elementy można wykonać w ramach własnych 

możliwości. Dążymy do tego, aby ta siłownia zewnętrzna i plac zabaw były gotowe przed 

Dniami Bobolic; 

* 13 czerwca 2013 roku odbyło się 5-cio lecie Bobolickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, 

obecnie BUTW liczy 64 studentów, była to piękna uroczystość w bardzo eleganckiej oprawie; 

* kolonie letnie: 1. ze środków gminy ufundowane będą kolonie dla 20 dzieci, ten temat 

pilotuje Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, który kwalifikuje dzieci na kolonie. 

2. kolonia BOBOLICE – DEMMIN, dzieci z Bobolic wyjeżdżają do Demmina, 20 dzieci, w 

dniach od 8-17.07.2013 roku oraz 20 dzieci przyjedzie z Demmina do Białego Boru i 

wspólnie z dziećmi z gminy  Bobolice spędzą wspólnie czas. 3. kolonie organizowane przez 

kuratorium oświaty – 13 miejsc, kwalifikacjami zajmuje się M-GOPS. 4. obóz dla 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych – dla 40 członków prze 5 dni będzie ten obóz 

zorganizowany dla dzieci pracujących w MDP; 

* przygotowania do Powiatowego Święta Policji w Bobolicach, po raz pierwszy będzie 

odbywało się poza Koszalinem. Gmina Bobolice będzie współorganizatorem tego święta, dla 

mieszkańców zaplanowany jest piknik rodzinny w godz. od 12.00 do 17.00 w dniu 22 lipca 

2013 roku na placu rekreacyjnym w Bobolicach; 

* 17 czerwca 2013 roku Pani Burmistrz wspólnie z Przewodniczącym RM Zdzisławem 

Czarneckim oraz Radnym Zdzisławem Kurtą uczestniczyła w spotkaniu z Wicemarszałkiem 

Andrzejem Jakubowskim na zaproszenie Prezydenta Koszalina w sprawie możliwości 

dofinansowania gmin w działań samorządów w nowej perspektywie unijnej w roku od 2014-

2020; 

* 20 czerwca 2013 roku w gminie odbyło się podsumowanie programu „Bezpieczne życie”, 

który dotyczył dzieci klas I-III, przez cały mijający rok szkolny dzieci uczestniczyły w 

programie dotyczącym bezpiecznych zachowań; 

* program opieki nad kotami – ZUKiO przygotował budkę dla kotów jako miejsce 

wyznaczone do gromadzenia się kotów, żeby nie były głodne i bezpańskie. Budka dla kotów 

została postawiona przy ulicy Ogrodowej. Nie należny poprzestać tylko na dokarmianiu 

kotów, lecz należy zaprzestać ich rozmnażaniu się. Z lekarzem weterynarii w Bobolicach 

uzgodniono, odpłatność 40 zł za kastrację jednego kocura. Na terenie miasta Bobolice 

zlokalizowane są 4 miejsca gdzie gromadzą się te koty, osoby, które są zalegalizowanymi  

dokarmiaczami kotów mogą się zgłaszać do ZUKiO po karmę dla kotów; 
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* w związku z likwidacją Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w 

Bobolicach Starosta Koszaliński szukał pomysłu na wykorzystanie tego budynku. Pojawiła 

się propozycja, żeby na bazie tego ośrodka spróbować utworzyć spółdzielnie socjalne. Są to 

małe działalności gospodarcze, które zakładają osoby bezrobotne mające pomysł na to co 

chcę robić. Musi być minimum 5 osób, żeby taką spółdzielnię założyć, obecnie trwają 

rekrutacje osób, żeby przystąpiły o tego programu. Projekt zakłada, że będzie trwał rok, 

pierwsze spółdzielnie socjalne mają powstać pod koniec 2013 roku; 

* działki gminne pod garaże na ul. Ogrodowej przy „Wielhurcie” i na ul. Szkolnej i 

Ogrodowej, odbyły się dwa przetargi na sprzedaż tych działek i mimo tego, że ludzie się nimi 

interesują i pytają, to do przetargu nie przystąpił nikt. Uzgodniono, że zostanie zmieniona 

koncepcja, która przygotowana była wcześniej. Przy „Wielhurcie” podział będzie na mniejsze 

działki z możliwością postawienia blaszaków, wygospodarowano około 20 miejsc pod garaże 

blaszane. Natomiast przy koncepcji ul. Szkolnej i Ogrodowej miejsce to nie będzie zagracane 

blaszakami i działki będą podzielone na mniejsze z koncepcją postawienia garaży 

murowanych. Zaplanowana sprzedaż działek to wiosna 2014 roku; 

* przebudowa mostu w Bobolicach wraz z drogami dojazdowymi – inwestycja realizowana 

wspólnie z powiatem, jest to odcinek od ulicy Warszawskiej do ulicy Wiejskiej za teren 

zabudowany. 20 czerwca Zarząd Dróg Powiatowych ogłosił przetarg na wykonawstwo tej 

inwestycji, planowany termin otwarcia ofert 5 lipca 2013 roku, wg informacji PZD do 15 

października 2013 roku ma być skończona cała inwestycja. Wartość kosztorysowa zadania 1 

mln 200 tyś. zł; 

* uruchomienie lotniska w Zegrzu Pomorskim – do Burmistrz Bobolic wpłynął list od 

Prezydenta Koszalina, w którym proponuje udział w uruchomieniu lotniska w Zegrzu 

Pomorskim. Pani Burmistrz powiedziała, że jest to inwestycja bardzo zasadna bo mowa o 

lotnisku jest już od 7-8 lat. Pierwsze plany były takie, że Koszalin uzyska pieniądze unijne na 

budowę lotniska, przez ten czas różne były losy tego tematu. Ostatecznie pieniądze unijne też 

będą, ale nie tak duże jak się spodziewano. Dlatego też prezydent Koszalina zaproponował 

gminom, żeby uczestniczyły finansowo w uruchomieniu lotniska w Zegrzu Pomorskim 

poprzez wykup udziałów za określoną wartość środków. Są to na pewno duże środki bo około 

26 milionów musiałby włożyć gminy łącznie z miastem Koszalin. Po analizie okazało się, że 

zakłada się, że do 2019 roku ten port lotniczy nie będzie przynosił zysków, wykazane są 

straty i te straty pokrywać mają gminy. Po ostatecznych rozmowach z radcą prawnym, 

Przewodniczącym Rady wspólnie Pani Burmistrz podjęła decyzję, że gmina wspiera w 

dalszym ciągu tę decyzję o budowie lotniska, ale nie na zasadzie obciążenia finansowego. 

Gmina posiada swoje rozpoczęte inwestycje, na które potrzebne są środki własne i obecnie 
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nie stać gminę na to, żeby deklarować się z udziałem środków finansowych. Gmina 

nie jest finansowo na to przygotowana; 

* partnerstwo publiczno – prywatne – w dniu 25 czerwca 2013 r. Polska Agencja Rozwoju 

Przedsiębiorczości (PARP) ogłosiła wyniki II edycji konkursu pn. "3P" będącego częścią 

realizowanego projektu systemowego "Partnerstwo publiczno - prywatne (PPP)". 

Celem konkursu jest popularyzacja formuły PPP oraz wykształcenia w Jednostkach 

Samorządu Terytorialnego dobrych praktyk w zakresie przygotowania, realizacji oraz 

zarządzania przedsięwzięciami PPP. 

Gmina Bobolice dwukrotnie wzięła udział w konkursie, zgłaszając w I edycji projekt pn. 

"Hotel wraz z częścią komercyjną w formule partnerstwa publiczno - prywatnego w 

Bobolicach", za który otrzymaliśmy wyróżnienie. Natomiast w II edycji - przedsięwzięcie 

pn. „Dom Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule partnerstwa 

publiczno - prywatnego w Bobolicach" otrzymując jedną z czterech głównych nagród, 

którą jest uzyskanie darmowego, kompleksowego wsparcia doradczego: prawnego, 

ekonomicznego i technicznego dla planowanych do realizacji przedsięwzięć w formule PPP 

oraz wyróżnienie w postaci udziału przedstawicieli naszego samorządu w wizycie studyjnej 

w krajach, gdzie formuła ta jest często wykorzystywana. 

Otrzymana nagroda ma dla gminy bardzo duże znaczenie, gdyż wykazaliśmy się gotowością 

do podejmowania trudnych wyzwań i decyzji związanych z wykorzystaniem nowoczesnej 

formuły w realizacji zadań publicznych. Gmina poprzez uzyskane wsparcie wcieli w życie 

planowaną od dwóch lat inwestycję, która spełni istotne zapotrzebowanie społeczne w 

stosunku do osób starszych;  

* przygotowania do Dni Bobolic, które odbędą się w dniach 20-21 lipiec 2013 r. – bardzo 

bogaty program, który stanowi załącznik do protokołu; 

* Pani Burmistrz przekazała informacje, że w miesiącu lipcu nie odbędzie się posiedzenie 

Rady Miejskiej zgodnie z planem pracy Rady, wobec tego zaprosiła chętnych radnych na 

spotkanie do siebie na dzień 31 lipca 2013 roku o godz. 9.00; 

* Pani Burmistrz poinformowała zebranych, że 29 czerwca 2013 roku odbędzie się oficjalne 

otwarcie Muzeum Regionalnego w Bobolicach;   

 

Ad.4. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” i nagród za szczególne 

osiągnięcia uczniowskie uzyskane w roku szkolnym 2012/2013. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w 

Bobolicach raz w roku przyznawana jest nagroda „Uczeń na szóstkę”, która przysługuje 

jednemu uczniowi absolwentowi danej placówki.  
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Wręczenia nagród dokonała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza oraz Pani 

Wiceburmistrz Grażyna Wiater - Ubysz. Gratulowano uczniom, ich rodzicom, nauczycielom, 

opiekunom i wychowawcą.  

 

UCZEŃ NA SZÓSTKĘ W GMINIE BOBOLICE  
ROK SZKOLNY 2012-2013 

L.p. Imi ę i nazwisko 
ucznia 

Klasa Szkoła  Imiona i 
nazwiska 

rodziców, adres 
zamieszkania 

Osiągnięcie Wychowawca 

1.  Paulina Sochaj  VI Szkoła 
Podstawowa 
im. H. 
Sienkiewicza 
w Bobolicach  

Wioleta, Witold 
Sochaj, 

 

Średnia ocen na 
świadectwie 5,73, 
wzorowe 
zachowanie, 
uzyskała 90% 
punktów na 
sprawdzianie po 
klasie szóstej, tj. 36 
punktów.  

Bogusława 
Imbiorkiewicz  

2.  Zuzanna Rużyło VI Szkoła 
Podstawowa 
w 
Drzewianach  

Barbara Rużyło 
 

Średnia ocen na 
świadectwie 5,27, 
oraz wzorowe 
zachowanie, na 
sprawdzianie 
zewnętrznym 
uzyskała 35 
punktów, co 
stanowi 87,5% 
możliwych do 
uzyskania punktów   

Grażyna 
Jankowska  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zgodnie z regulaminem, który obowiązuje w 

Gminie Bobolice oprócz nagrody „Uczeń na szóstkę” przyznawane są nagrody za wybitne 

osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i kulturalnych. Nagrody te są przyznawane 

corocznie na zakończenie roku szkolnego, jako uwieńczenie sukcesów i trudów uczniów w 

toku całorocznej pracy szkolnej.  

 



 8 NAGRODY ZA WYBITNE OSI ĄGNIĘCIA  
GIMNAZJUM IM. AGATY MRÓZ- OLSZEWSKIEJ  

ROK SZKOLNY 2012-2013 
L.p. Imi ę i nazwisko 

ucznia  
Klasa Imiona i nazwiska 

rodziców, adres 
zamieszkania 

Osiągnięcie Opiekun 

1. Maciej Skieresz 2B Ewa i Sylwester 
Skieresz,  

III miejsce drużynowo-  
etap wojewódzki XXXVI 
Ogólnopolskiego Turnieju 
Bezpieczeństwa w Ruchu 

Drogowym. 

Jarosław 
Bączkowski 

2. Filip Janik 3A Anna i Robert Janik,  III miejsce drużynowo-  
etap wojewódzki XXXVI 
Ogólnopolskiego Turnieju 
Bezpieczeństwa w Ruchu 

Drogowym. 

Jarosław 
Bączkowski 

3. Mateusz Roman 2C Monika i Andrzej 
Roman,  

 

III miejsce drużynowo-  
etap wojewódzki XXXVI 
Ogólnopolskiego Turnieju 
Bezpieczeństwa w Ruchu 

Drogowym. 

Jarosław 
Bączkowski 

4. Marek Malazdra 3A Anna, Dariusz 
Malazdra,  

 

Laureat VI edycji 
ogólnopolskiego konkursu 
,,Świadectwa historyczne 

1945-1989 Sport i turystyka 
na Ziemiach Zachodnich’’-  

I miejsce. 

Barbara 
Rewkowska 

5. Anna Michalak 3A Małgorzata, Ireneusz 
Michalak,  

 

Laureat VI edycji 
ogólnopolskiego konkursu 
,,Świadectwa historyczne 

1945-1989 Sport i turystyka 
na Ziemiach Zachodnich’’-  

wyróżnienie. 

Barbara 
Rewkowska 

NAGRODY ZA WYBITNE OSI ĄGNIĘCIA  
SZKOŁA PODSTAWOWA IM. HENRYKA SIENKIEWICZ W BOBOLIC ACH  

ROK SZKOLNY 2012-2013 

6.  Dagmara Wojtczak 6A Dorota i Henryk 
Wojtczakowie, 

 

Ogólnopolski Historyczny 
Konkurs Literacki pn. „Jakie 

są moje korzenie?” 
Laureatka - etap krajowy 

Bogusława 
Imbiorkiewicz 

7. Paweł Kowalczyk 4B Agnieszka i Adam  
Kowalczykowie, 

 

Ogólnopolski Konkurs 
Języka Niemieckiego 

Albus 2013  
Laureat 

Agnieszka 
Bartczak 

8. Maria Michalak 4A Małgorzata i Ireneusz 
Michalakowie, 

  

Ogólnopolski Konkurs 
Języka Niemieckiego 

Albus 2013  
Laureat 

Agnieszka 
Bartczak 
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Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15-sto minutową przerwę.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie z realizacji „Usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Bobolice na lata 2007-2032” za rok 

2012.    

Sprawozdanie przedstawił Pan Krystian Cyrson pracownik Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

9. Filip Kłos 4A Aneta i Zenon 
Kłosowie, 

 

Ogólnopolski Konkurs 
Języka Niemieckiego 

Albus 2013  
Laureat 

Agnieszka 
Bartczak 

10. Dominik Duda 6C Anna i Robert Duda 
  

XV Ogólnopolski Konkurs 
Plastyczny dla Dzieci i 
Młodzieży pt. „Twoja 
wiedza i czujka czadu, 

tlenek węgla nic nie zrobi 
nikomu” 

Laureat etapu 
wojewódzkiego, praca 

zakwalifikowana do szczebla 
krajowego.  

Izabella Mirota 

11. Dominik Duda 6C Anna i Robert Duda 
 

Ogólnopolski Konkurs 
Fotograficzny pt. „Las w 

zimie” 
Laureat – 9 miejsce na 
szczeblu krajowym.  

Cecylia Kula – 
Tomaszewska  

12. Anna Pałubińska 6B Renata i Zbigniew 
Pałubińscy 

 

Wojewódzki Konkurs 
Plastyczny pt. „Dlaczego 
warto brać paragony?”  - 

zorganizowany przez Urząd 
Kontroli Skarbowej w 

Szczecinie  
Laureatka – 1 miejsce na 
szczeblu województwa.  

Aleksandra 
Wełna  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 
2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-

2025.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

3) w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2012 rok.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Minister Finansów określił obowiązek sporządzania bilansu skonsolidowanego  jednostki 

samorządu terytorialnego, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 września 1994r. o 

rachunkowości. Bilans ten podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający. Organem 

zatwierdzającym, o którym mowa w ustawie jest w przypadku Gminy Bobolice – Rada 

Miejska w Bobolicach. 

Bilans skonsolidowany Gminy Bobolice został sporządzony zgodnie z wytycznymi, w 

oparciu o bilanse jednostkowe wszystkich jednostek organizacyjnych Gminy (jednostek 

budżetowych oraz instytucji kultury) oraz bilans z wykonania budżetu gminy. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntów stanowiących własność 

Gminy Bobolice na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawierania umowy dzierżawy.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.    

Na częściach działek, wymienionych w niniejszym projekcie uchwały, ustawione są 

metalowe kontenery do zbiórki odzieży używanej. Kontenery te zlokalizowane są                                 

w następujących miejscach: 
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− działka nr 336/7, obręb nr 3 m. Bobolice – teren składu opału nieczynnej 

kotłowni w bloku przy ul. Szkolnej 10B, 

− działka nr 50/8, obręb nr 3 m. Bobolice – teren przy Szkole Podstawowej w Bobolicach, 

− działka nr 355/4, obręb nr 3 m. Bobolice -  teren przy ul. Seligera naprzeciwko nowej 

apteki, 

− działka nr 60, obręb nr 3 m. Bobolice – teren przy Placu Chrobrego, 

− działka nr 73/1, obręb Gozd – tern przy przystanku autobusowym w Goździe. 

Pojemniki stanowią własność firmy WTÓRPOL z siedzibą w miejscowości Skarżysko – 

Kamienna i to właśnie ta firma jest aktualnie zainteresowana wydzierżawieniem w/w 

gruntów. Firma Wtórpol zapewnia pełną obsługę pojemników, w tym w szczególności 

opróżnianie w czasie ich eksploatacji oraz zagospodarowanie pozyskanych surowców. Dodać 

należy, że firma Wtórpol powstała w 1992 r. i od początku działalności zajmuje się 

przetwarzaniem oraz recyklingiem odzieży używanej. Obecnie firma ta posiada 35 tys. 

kontenerów do zbiórki odzieży rozstawionych na terenie całego kraju i rocznie sortuje ok. 34 

tys. ton odzieży pozyskanej z tych kontenerów. 

Wydzierżawienie gruntów pod pojemniki do zbiórki odzieży używanej oraz innych tekstylii 

gospodarczych niewątpliwie przyczyni się do efektywnego działania na rzecz dbałości  o 

ochronę środowiska, bowiem używana odzież nie będzie trafiać na wysypiska śmieci, 

ograniczone zostaną ponadto koszty wywozu śmieci. 

 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione.  

 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy firma będzie wnosiła opłatę jak za dzierżawę? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że ustalona jest stawka zarządzeniem 

Burmistrza za grunty, które są dzierżawione.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie 

ewidencyjnym Kłanino.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz 

Bobolic.  

Niniejszą uchwałę podejmuje się na podstawie art. 9 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z 2012 r. poz. 

647, 951 i 1445, z 2013r. poz. 21 i poz. 405), przyznającej radzie gminy wyłączne prawo 

stanowienia w sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy, w tym 

podejmowania uchwał o przystąpieniu do sporządzania /zmiany/ studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Kompetencje rady gminy w zakresie 

planowania przestrzennego ustawodawca zawarł w art. 3 ust. 1 ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, zgodnie z którym „kształtowanie i prowadzenie polityki 

przestrzennej na terenie gminy, w tym uchwalanie studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, z wyjątkiem morskich wód wewnętrznych, morza terytorialnego i 

wyłącznej strefy ekonomicznej oraz terenów zamkniętych, należy do zadań własnych 

gminy”. 

Uchwałę podejmuje się po rozpatrzeniu wniosku Burmistrza Bobolic, dotyczącego obszaru 

wskazanego na załączniku graficznym do uchwały. Zmiana studium obejmuje obszar 

przeznaczony na powierzchniową eksploatację kruszyw wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną i komunikacyjną w obrębie ewidencyjnym Kłanino. Obowiązujące studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bobolice (uchwała nr 

III/16/98 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 18 grudnia 1998r. zmieniona uchwałą nr 

V/33/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 marca 2011r. i uchwałą nr XXIII/221/12 

Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 6 grudnia 2012r.) nie przewiduje na przedmiotowym 

obszarze możliwości lokalizowania powierzchniowej eksploatacji kruszyw. W związku z 

wnioskiem potencjalnego inwestora konieczne jest przystąpienie do sporządzania zmiany 

studium na przedmiotowym obszarze. 

Stwierdza się zasadność przystąpienia do sporządzenia zmiany studium w przedstawionych 

granicach. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Mariusz Walaszczyk  powiedział, że ZUKiO w Bobolicach wyremontowało drogę 

do Jadwiżyna, którą teraz będą jeździły samochody z kruszywem. Zapytał kto będzie 

naprawiał tę drogę w przypadku jej zniszczenia i na jakiej zasadzie będzie się to odbywało, bo 

na pewno można spodziewać się skarg mieszkańców? 
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Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jest to bardzo ważna sprawa bo 

sami narzekamy, że wyremontowane drogi niszczone są przez różne instytucje. W tej sprawie 

były już rozmowy z właścicielem tego gruntu. Nie jest to cały odcinek drogi, którą 

naprawiało ZUKiO. Oczywiście będzie zobowiązanie pisemne inwestora do tego, by o tę 

drogę dbał. Dążymy do tego, aby była to tylko inwestora kompetencja w zakresie tego 

odcinka drogi, który służy do wywozu kruszywa.    

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Kamil Jesionowski Radny Rady Powiatu – na początku Radny Powiatu wytłumaczył 

swoją częstą nieobecność, która spowodowana jest obecnością na sesjach i komisjach 

powiatu oraz sprawami zawodowymi. Pan Radny powiedział, że chciałby odnieść się do 

zgłaszanych do niego różnego spraw związanych ze stanem dróg powiatowych w gminie 

Bobolice. Pan Radny powiedział, że jest po rozmowach ze Starostą. Drogi powiatowe w 

naszej gminie są w opłakanym stanie, są nieprzejezdne i pobieżne remonty tych dróg tak 

naprawdę niewiele dają. Można stwierdzić, że dojazd do niektórych miejscowości jest 

bardzo uciążliwy dla naszych mieszkańców. Po różnego rodzaju spotkaniach i rozmowach 

Starosta mówi, że nie ma szans i możliwości na zmianę nawierzchni czy generalne 

remonty dróg powiatowych, powiat nie ma na to funduszy. Obecnie Powiatowy Zarząd 

Dróg zakupuje maszynę za 2 mln zł do remontu dróg, która będzie od podstaw naprawiała 

drogi. Zakupiona zostanie po to, żeby nie korzystać z firm zewnętrznych, a tym sposobem 

zaoszczędzić środki, za które można kupić materiał.  W naszej gminie są takie drogi, które 

należy zrobić od nowa, żeby był spokój na 10-15 lat. Pomysł Starosty jest taki, żeby część 

dróg powiatowych przekazać w Zarząd Dróg Wojewódzkich, bo ZDW ma większe 

fundusze na remonty i naprawy dróg. Jeżeli chodzi o remonty dróg powiatowych to Zarząd 

Powiatu zastrzegł, że będzie remontował tylko te drogi, których gminy będą 

partycypowały w kosztach. Są to bardzo drogie inwestycje, a powiat nie ma na ten cel tyle 

środków, nie ma sprzętu, jest za mały potencjał ludzki. Pan Radny powiedział o tym, że za 

niedługi czas gminy będą przygotowywały się do przyszłorocznych budżetów i należy 

przemyśleć taką możliwość i być może będzie to jedyna szansa do poprawienia stanu dróg 

powiatowych. Pan radny powiedział, że na chwilę obecną sytuacja zmienia się 
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diametralnie na gorsze. Jedyną rzeczą jaką powiat może zrobić na naszych 

drogach jest jedynie zalepienie dziur po zimie lub odkrzaczenie poboczy. Oczywiście 

inwestycja przebudowa mostu w Bobolicach będzie realizowana jako jedyna inwestycja w 

naszej gminie.  

Radna Pani Justyna Terlecka powiedziała, że z przedstawionych informacji Radnego 

Powiatu można wywnioskować, że nasze drogi nie będą wcale robione. Sprzęt, który chce 

zakupić powiat to być może tylko po to, żeby remontować drogi nadmorskie. Po rozmowie 

z Dyrektorem PZD Pani Radna uzyskała informacje, że najpierw np. wykaszanie traw 

będzie w miejscowościach nadmorskich ponieważ przyjeżdżają turyści. Zanim turyści 

dojadą nad morze najpierw przejeżdżają przez nasze miejscowości. Jeżeli Starostwo 

zakupi maszynę dość dużą to wiadomo, że nie na wszystkie drogi ona wjedzie bo pobocze 

za małe lub drzewa za nisko. Około dwóch lat temu Radna Powiatu Pani Tomczak po 

rozmowach w powiecie obiecała, że droga Bobolice – Ujazd zostanie naprawiona, do dnia 

dzisiejszego bez żadnego echa. Pani Radna powiedziała, że nie wierzy, żeby powiat nie 

miał pięć worków masy by załatać dziury na tej drodze. Wiosną nie jest wykaszane 

pobocze. Nie można zjechać na te pobocze, nie mówiąc o autobusach. Dodała, że 

zakupiona maszyna przez PZD będzie remontowała tylko drogi nadmorskie. 

Radny Rady Powiatu Kamil Jesionowski powiedział, że maszyna będzie zakupiona po to, 

żeby zaoszczędzić 20% inwestycji, za które można zakupić następne środki materiałowe. 

Pozwoli to na wyremontowanie więcej odcinków drogi. Pan Radny potwierdził fakt, że 

obecnie remontowane i wykaszane są drogi nadmorskie, zgłaszał swoje niezadowolenie z 

tego powodu podczas Komisji Rady Powiatu, ponieważ mieszkaniec gminy Bobolice czy 

innej gminy, jest tak samo ważny jak turysta przebywający chwilowo i zaśmiecający nasze 

tereny. Potwierdził również, że trudno jest się porozumieć z Powiatowym Zarządem Dróg, 

ale dodał, że są też pozytywne sprawy, które załatwiane są na wniosek Pani Burmistrz czy 

sołtysów i radnych. Pan Radny dodał, że można do niego zwracać się lub ewentualnie 

napisać pismo, pomoże i będzie rozmawiał oraz próbował przyśpieszać sprawę. 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała ile procentowo każdy samorząd powinien 

dofinansować każdą inwestycję? Dodała, że to nie jest tak, że Starostwo Powiatowe w 

całości inwestuje w przebudowę mostu w Bobolicach, zasada współfinansowania 

funkcjonuje już od jakiegoś czasu.  

Pan Radny Jesionowski powiedział, że sprawa dotyczy przyszłorocznych budżetów i 

przyszłorocznych spraw. Z informacji jakie posiada Pan Radny wynika, że powiat nie 

pozwoli na to, żeby bez pomocy gmin wykonywać jakiekolwiek inwestycje. Na pewno 

przed projektowaniem przyszłorocznego budżetu przez gminy, każda gmina otrzyma 
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monit, informacje o drogach jakie mogłyby być zrobione oraz udziału w 

partycypowaniu w kosztach.  

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że turyści zostawiają pieniądze w nadmorskich 

miejscowościach i to te gminy powinny w zmienionej kwocie partycypować w kosztach.  

Radny Pan Jesionowski powiedział, że będzie starał się pomóc w naprawie dróg gminy 

Bobolice, ale sam jako jedna jednostka w powiecie nie ma wpływu na to dlaczego 

priorytetem jest Mielno, a nie Bobolice.  

Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że radnych powiatowych mamy trzech, a nie tylko 

jednego radnego.  

Radny Jesionowski powiedział, że pozostali radni powiatowi także włączają się w 

rozmowy i negocjacje. Tak jak było to obiecywane zaraz po wyborach.  

Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach 

powiedział, że powiat realizuje pomysł, który ZUKiO wprowadziło 2 lata temu. Może to 

jest jakiś sposób na sukcesywne remonty dróg powiatowych.    

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że droga Dargiń – Grzybnica wyremontowana jest 

w pełnym zakresie. 

Radna Pani Justyna Terlecka powiedziała, że na drodze Bobolice – Ujazd jedyną rzeczą 

jaką zrobił powiat to wykoszenie poboczy. Poprosiła, żeby ktoś z powiatu przyjechał i 

zobaczył jak wygląda ta droga.  

Radny Kamil Jesionowski obiecał, że zgłosi ten problem osobiście w PZD. 

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Zbigniew Oleksiak – zapytał czy przewidziany jest termin ukończenia budowy 

schodów przy ul. Pionierów? Termin jest przeciągany i nie widać końca tej pracy.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater – Ubysz powiedziała, że obecnie 

wykonawca ma aneks terminowy, którego gmina jeszcze nie podpisała z propozycją realizacji 

do końca czerwca. Z tego co widać zakres rzeczowy do końca miesiąca czerwca nie zostanie 

zrealizowany. Od 1 lipca zgodnie z umową naliczane będą kary umowne, ale to nie jest 

odpowiedzią na zapytanie terminu zakończenia inwestycji przez wykonawcę. Wykonawca 

zadeklarował, że jest w stanie zakończyć tę inwestycję do 15 lipca 2013 roku, choć osobiście 

Pani Wiceburmistrz uważa, że termin ten jest niemożliwy do dotrzymania. Dlatego też nie ma 

zgody ze strony gminy na jakiekolwiek przesuwanie dalszego terminu. Pani Wiceburmistrz 

dodała, że ma nadzieję, że procedury, które będą rozpoczęte od 1 lipca 2013 roku przyśpieszą 

realizację robót i nie spowodują zejścia z placu budowy wykonawcy. Bo taka alternatywa 

była rozpatrywana. Podsumowując Pani Wiceburmistrz powiedziała, że zgoda ze strony 
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gminy aneksowana  jest tylko do końca czerwca, termin nie będzie dotrzymany i od 

1 lipca br. naliczane będą kary umowne licząc, że wykonawca przyśpieszy swoje działania. 

Od samego początku gmina naciska na terminy, co czwartek odbywają się spotkania na placu 

budowy, pisane są ponaglenia, protokoły, wysyłane pisma.  

          

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


